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RG - 0002.P.XXXVI.2017 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XXXVI/2017 
z Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 7 grudnia 2017 r. 
 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 5.   
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2017 rok.  
Punkt 8.   
Przyjęcie uchwały ws. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                           
z Województwem Wielkopolskim w Poznaniu   oraz innymi jednostkami samorządu 
terytorialnego o wzajemnym współdziałaniu na rzecz uruchomienia Poznańskiej 
Kolei Metropolitarnej oraz zadeklarowaniu udziału w jej współfinansowaniu. 
Punkt 9.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 10.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 11.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył XXXVI 
Sesję Nadzwyczajną Rady Gminy i powitał Radnych, zaproszonych gości oraz 
władze gminy i prasę. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 12, w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że porządek zamyka się w ilości dwóch 
uchwał.  
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 W związku z brakiem dalszych pytań pan Tomaszewski zaproponował 
przyjęcie porządku- Radni przyjęli porządek obrad 12 głosami „za”, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  
Porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 
 
Ad 4)  Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, że w punkcie tym głos Przewodniczący oddaje 
pani Janinie Sposób, która zwróciła się do rady o sprostowanie artykułu w Gazecie 
Średzkie nt. jej skargi. Mieszkanka wyraziła zdanie, że artykuł był przekłamany, 
została w nim obrażona i czuje się dotknięta. Poza tym pani sposób informowała,                
że nie jest zadowolona z pracy Komisji Rewizyjnej, która przeprowadzała u niej 
kontrole celem zbadania skargi na Wójta Gminy.  
 Po przeprowadzeniu dyskusji pomiędzy Radnymi a panią Sposób, 
Przewodniczący poinformował, że sprawa prostowania artykułu w Gazecie 
Średzkiej powinna być kierowana  do naczelnego tygodnika, a nie Rady. Jeżeli 
chodzi o samą skargę, to zasugerował, że być może jeszcze raz należałoby wysłać na 
kontrolę Komisję.  
 Następnie Przewodniczący poinformował, że dzisiejsza sesja została zwołana 
konsekwentnie do tego o czym mówił pan Wójt w listopadzie na sesji, chodzi o Kolej 
Metropolitarną. 11 grudnia będzie podpisywane Porozumienie, w związku z czym 
Rada musi wyrazić uchwałą zgodę bądź jej nie wyrazić na podpisanie Porozumienia. 
 Ponadto na ostatniej sesji Radny Nyczke wspominał o drodze w Wolicy 
Koziej, którą należy odwodnić. Przewodniczący dzwonił do Starostwa, sprawami 
dróg zajmuje się pan Marciniak, który informował, że drogi w Aleksandrowie                       
i Dębnie będą wykonane do 20 grudnia, jeżeli warunki pogodowe na to pozwolą.  
Jeżeli chodzi o drogą w Wolicy Koziej, to zakład komunalny ma się tym zająć, trzeba 
zrobić tam odwodnienie drogi.  
Wspominał też Przewodniczący o drodze przy obwodnicy, to ma się tym zająć 
powiat Jarociński.  
W Dębnie droga jest już zrobiona, we wtorek firma przeniosła się do Aleksandrowa    
i jest robiona nakładka.    
 Na zakończenie Pan Tomaszewski odczytał pismo od pana Stanisława Tyszki 
Wicemarszałka Sejmu RP z informacją na temat przyszłorocznych wyborów 
samorządowych oraz zaproszeniem do współpracy w obronie samorządu i biernego 
prawa wyborczego Obywateli.  
   
Ad 5) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Wójt informował, że tak jak Przewodniczący mówił, dzisiejsza sesja jest 
zwołana właśnie pod kątem przyjęcia uchwały ws. wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia ze Stowarzyszeniem Metropolia Poznań. 
 Poza tym Wójt dodał, że Strażacy z gminy zmierzają w kierunku 
reaktywowania straży w Boguszynie, Szypłowie, są one ponad systemem.                          
OSP z Boguszyna zwróciła się z wnioskiem o przyjęcie samochodu strażackiego, 
który został wycofany w gminie Poznań, mogliby dostać ten samochód za darmo, 
rocznik 1989.   
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Samochód ze zbiornikiem na wodę 6000. Należy zastanowić się, kto będzie nim 
jeździł i czy straż jest w stanie utrzymać ten samochód w sprawności, należy ubrać 
tych strażaków, ubezpieczyć i doposażyć w niezbędny sprzęt. Wójt prosił                               
o ustosunkowanie się Radnych do sprawy, zanim zostaną podjęte decyzje.  

 Radna Zofia Kędziora informowała, że rozmawiała ze strażakami                                
z Boguszyna i kierowca na ten samochód już jest, jest 4 strażaków którzy chcą 
działać. Samochód do stycznia jest ubezpieczony. 

 Pani Elżbieta Mnich informowała, że należy zastanowić się gdzie ten 
samochód będzie garażowany, gdyż umowa użyczenia w SKRach nie jest 
wiążąca, za chwilę przyjdą strażacy żeby zrobić łazienkę, zrobić szatnię                         
i gmina nie będzie mogła tego wykonać bo to nie nasze. Pani Skarbnik 
informowała, że 28 letni samochód już nie jest młody, a nasza gmina 
pozbywała się starych i było dobrze.  

 Radna Kędziora informowała, że wjazd do garażu jest od ul. Leśnej, więc 
przez SKRy nie będą przejeżdżali.  

 Przewodniczący wyraził zdaniem,  że w zupełności zgadza się z panią 
Skarbnik. 

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że młodzież ze straży w Boguszynie 
zapał ma, to młodzi ludzie, którzy kończą odpowiednie szkoły.  

  Wójt informował, że tylko przekazywał informację, nikt tu nie naciska.  

 Radna Agnieszka Król informowała, że jej zdaniem ten samochód po tzw.                   
„drugiej części torów w Chociczy” należy się i powinien on tam być. 
Zasadnym nie wydaje się jednak przyjęcie tego samochodu, gdyż mamy                  
w planach budowę oczyszczalni, rozbudowę remizy w Nowym Mieście, 
budowa Biblioteki w Boguszynie, a nie wiadomo czy za trzy lata nie będzie 
stać gminy na nowy samochód. Jak najbardziej szkolić chłopaków, 
przygotowywać, i być może w przyszłości utworzy się straż i zakupi się 
samochód, ale może nowy.  

 Radna Kędziora informowała, że zapał tych chłopaków nie jest absolutnie 
słomiany, to są strażacy z krwi i kości, współpracują ze starszymi strażakami.  

 Przewodniczący informował, że musiałaby być umowa, żeby pewnym było 
garażowanie tego samochodu. 

 Radny Julian Janicki wyraził zdanie, że dyskusja nad tak starym samochodem 
jest niepotrzebna, bo po co brać sobie dodatkowy kłopot. Nie tak dawno 
gmina pozbywała się takich samochodów, 30 letni samochód jest bardzo 
starym.  

 Przewodniczący przeprowadził nieformalne głosowanie za przyjęciem 
samochodu. 4 Radnych opowiedziało się za przyjęciem samochodu. 
Propozycja nie zyskała akceptacji.  

 Radny Mirosław Ratajczak wyraził zdanie, że jeżeli ma być przekazany 
nieodpłatnie to należy go wziąć.  

 Pani Elżbieta Mnich wyraziła zdanie, że należy go od lutego ubezpieczyć, 
ubezpieczonych chłopaków, ubrać ich, doposażyć, i podstawa to umowa 
użyczenie, i na jaki czas.   
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 Radna Kędziora informowała, że dzwoniła do Prezesa Straży, który 
informował, że jest umowa użyczenia do 2020 roku i są zapewnienia że będzie 
ona jeszcze przedłużona. 

 Radna Król pytała kto podpisał tą umowę, jeżeli straż nie ma zdolności                   
do czynności.  

 Pani Mnich informowała, że OSP Klęka też ma podpisana umowę                              
z Phytopharmem, ale oni maja osobowość prawną.  

 Przewodniczący informował, że jeżeli ma być za darmo i jest umowa na                    
to może należy zezwolić na przyjęcie tego samochodu. Przewodniczący pytał 
Radnych czy są za odebraniem tego samochodu. Radny przychylili się                    
do przejęcia samochodu.   
  

Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2017 rok.  
 Uchwałę oraz Zarządzenie nr 246/2017 oraz 251/2017 omówiła pani Elżbieta 
Mnich Skarbnik Gminy, która informowała, że od ostatniej sesji były te dwa 
zarządzenia, którymi można było dokonać pewnych zmian, ale są też takie rzeczy 
które muszą iść uchwałą. Ponadto pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie 
informując że Wspólnota Mieszkaniowa w Wolicy Nowej robi pomiędzy blokami 
drogę, wspólnota robi ją z własnych środków.  
 Przewodniczący wyjaśniał, że Wspólnota Mieszkaniowa realizuje zadanie 
budowy drogi przy blokach, na co zaciągnęła kredyt w wysokości 140 000,00 zł.                   
W trakcie trwania prac, okazało się, że część gruntu na którym droga ma być 
wykonywana jest własnością gminny tj. ok 250 m2. Stąd decyzja, że Wspólnota złoży 
wniosek z prośbą o finansowanie tego odcinka. 

 Radna Król pytała jaki jest koszt wykonania tego odcinka.  
 Pani Skarbnik informowała, że jest to 40 000,00 zł brutto wraz z nadzorem 
inwestorskim. Pani Mnich wyraziła zdanie, że jeżeli tego się teraz nie zrobi przy 
okazji, że te prace tam trwają to już się tego nie zrobi nigdy.       

 Radny Mroziński poparł panią Skarbnik.  

 Radna Agnieszka Król pytała ile wychodzi za metr wykonania tych prac. 
Pani Mnich informowała, że netto jest 30 500,00 zł, ale jest to wykonanie 
koryta, kanalizacji deszczowej, kratki, profilowanie podłoża, podbudowa, 
krawężnik i kostka 8 cm.  

 Radna Król wyraziła zdanie, że to wszystko wyjaśnia, ok 100 zł kosztuje metr 
wykonania, ale jak do tego dojdzie deszczówka to jest to realna kwota.  

 Wójt informował, że swego czasu gmina wykonywała już drogę w Wolicy                  
i okazało się że część była własnością wspólnoty, ale gmina to zrobiła, a teraz 
Wspólnota przychodzi do gminy.  

 Przewodniczący informował, że zostało to niedopatrzone, jedna z mieszkanek 
wspólnoty dopatrzyła, że ten odcinek 250 m2 który ma być wykonywany jest 
gminny, i ona nie będzie dokładała do tego. W związku z powyższym 
wspólnota złożyła wniosek. Przewodniczący informował, że to nie jest tylko 
250 m2 gruntu gminy, tam jest ok. 6000 m2 gminnych.  

 Radny Pawelczyk informował, że u niego we wspólnocie też są różne sytuacje, 
które trudno rozwiązać.  
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 Radna król dodała, że Wolica zawsze była pozostawiona sama sobie i Radna 
nie żałowałaby tych pieniędzy, bo wreszcie jak się robi to od początku                        
do końca. 

 Pani Mnich dodała, że nie zależnie czy jest to wspólnota czy inna organizacja 
to są to mieszkańcy naszej gminy.  

 Radna Kędziora poparła, że należy dać te pieniądze. 
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXVI/211/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
7 grudnia 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 8)  Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                            
z Województwem Wielkopolskim w Poznaniu oraz innymi jednostkami 
samorządu terytorialnego o wzajemnym współdziałaniu na rzecz uruchomienia 
Poznańskiej Kolei Metropolitarnej oraz zadeklarowaniu udziału w jej 
współfinansowaniu. 
 Przewodniczący Rady informował, że właśnie dla tej uchwały została zwołana 
sesja nadzwyczajna, jeżeli radni wyrażą zgodę to podpisanie porozumienia ma 
nastąpić w dniu 11 grudnia br., dlatego też sesja i komisja została zwołana w jednym 
dniu, a nie jak to było planowane 14 grudnia. Pan Tomaszewski przedstawił 
informacje dotyczące Poznańskiej Kolei Metropolitarnej.  
 Poznańska Kolej Metropolitarna zapewnia: system regularnych połączeń 
kolejowych, 

 oparty na zasadzie solidaryzmu, 

 współfinansowany przez Województwo Wielkopolskie, Miasto Poznań, 
Powiat Poznański oraz pozostałe gminy i powiaty aglomeracji poznańskiej 
położone wzdłuż 9 linii kolejowych Poznańskiego Węzła Kolejowego, 

 o częstotliwości kursowania pociągów w godzinach szczytu przewozowego 
co 30 minut zapewniających pasażerom odpowiedni komfort podróżowania. 

Zasięg obejmuje obszar w promieniu około 50 km od Poznania, wyznaczany przez 
stacje końcowe PKM na poszczególnych liniach: 
Nowy Tomyśl, Wągrowiec, Grodzisk Wlkp., Jarocin, 
Wronki, Rogoźno, Kościan, Gniezno i Września. 
Poznańska Kolej Metropolitalna - realizacja I etap (kolor czerwony) - 2018 II etap 
(kolor niebieski) - 2019-2021 
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Stacje i przystanki PKM w obrębie miasta Poznań 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Przewodniczący odczytał materiały jakie zostały przedstawione Wójtowi podczas 
spotkania w Poznaniu.  
Cele: 

1. Zwiększenie integracji jednostek samorządu terytorialnego tworzących 
obszar funkcjonalny Miasta Poznania. 

2. Podniesienie jakości i komfortu podróżowania mieszkańców Metropolii 
Poznań w jej obrębie. 
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3. Zmniejszenie natężenia indywidualnego ruchu samochodowego w 
obrębie Miasta Poznania. 

4. Zachęcenie mieszkańców Metropolii do korzystania ze zbiorowego 
transportu publicznego. 

5. Preferowanie ekologicznego transportu kolejowego. 
Realizacja: 

1. Uruchomienie PKM w dwóch etapach: 

 I etap: I poł. 2018 – połączenia do Wągrowca, Nowego Tomyśla, Jarocina i 
Grodziska Wlkp., 

 II etap: lata 2019 – 2021 - połączenia do Rogoźna, Gniezna, Wrześni, 
Kościana i Wronki. 

2. Zwiększenie liczby par pociągów w nowych rozkładach jazdy. 
Współfinansowanie Poznańskiej Kolei Metropolitalnej 
Solidarne udzielanie dotacji celowej - przez wszystkie samorządy położone wzdłuż 
danej linii - Samorządowi Województwa Wielkopolskiego, na pokrywanie części 
kosztów uruchamianych połączeń kolejowych. 
Zasady finansowania Poznańskiej Kolei Metropolitalnej 
ETAP I 
•Proporcjonalne współfinansowanie: 
•UMWW: 80,0-85,0% 
•powiaty: 5,0-6,6% 
•gminy: 10,0-13,4% 
•Brak solidarnego współfinansowania: 
ograniczenie o 23 pary pociągów (w I etapie PKM) 
Efekt solidarnego współfinansowania 

 
(a)Pełne finansowanie przez UMWW uwzględniające pierwsze połączenia w ramach PKM 
(b)Połączenia regionalne finansowane w 100% przez UMWW (bez PKM) 

 
II ETAP. Zasady finansowania Poznańskiej Kolei Metropolitalnej 

Proporcjonalne współfinansowanie: 
•UMWW: 81,3-84,4% 
•powiaty: 5,2-6,3% 
•gminy: 10,4-12,5% 
•Brak solidarnego współfinansowania: ograniczenie o 33 pary pociągów 
 
 
 

LINIA  2018  2017 (a)  2016 (b)  RÓŻNICA 
(kol. 2-4)  

1  2  3  4  5  
NOWY 
TOMYŚL  

21  18  15  +6  

WĄGROWIEC  24  21  18  +6  
JAROCIN  24  21  18  +6  
GRODZISK 
WLKP.  

15  12  10  +5  

RAZEM:  84  72  61  +23  
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ETAP I URUCHOMIENIA PKM 
1. Termin podpisania porozumień 11 grudnia 2017 r. w siedzibie UMWW.  
2. Podpisanie dwustronnych umów z UMWW na dotację celową styczeń 

2018.  
3. Uruchomienie połączeń PKM na 4 liniach 11 marca 2018 lub 18 czerwca 

2018. 
 
ETAP II URUCHOMIENIA PKM 
Poznańska Kolej Metropolitalna 

1. Termin podpisania porozumień i dwustronnych umów na dotację celową 
2018. 

2. Termin uruchomienia uzależniony od zakończenia modernizacji 
poszczególnych linii kolejowych przez PKP PLK S.A. lata 2019-2021. 

II etap uruchomienia Poznańskiej Kolei Metropolitalnej 
•Rogoźno Wlkp. – 2020 
•Września – połowa 2019 
•Kościan – 2020/2021 
•Wronki – 2020/2021 
•Gniezno – po zakończeniu modernizacji linii Poznań Główny – Warszawa 
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Po przedyskutowaniu tematu przez 
Radnych pan Tomaszewski przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
1 głos wstrzymujący. 

 Uchwała Nr XXXVI/212/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
7 grudnia 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 9) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęła żadna interpelacja.  
 
Ad 10) Wolne głosy i wnioski. 
Wolne głosy i wnioski Przewodniczący przeniósł na posiedzenie komisji.  
 
Ad 11) Zamknięcie sesji. 
 O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął XXXVI Sesję Nadzwyczajną Rady 
Gminy. 
  
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak       /-/ Waldemar Tomaszewski 


